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گروه شهر هوشمند/ آخرين آمار و اطلاعات بخش 

فناورى اطلاعات كشور مربوط به پايان خرداد 
امسال، چندى پيش توسط سازمان تنظيم 
مقررات و ارتباطات راديويى منتشر شد و 
به صورت كلى نشان داد تعداد كاربران اينترنت 
كشور در 3 ماه اول سال كاهش داشته است. 
بر مبناى اين آمار، تعداد مشتركان اينترنت 
باندپهن در كشور به 74 ميليون و 518 هزار 
و 595 نفر رسيده و ضريب نفوذ اينترنت در 
كشور 90.78 درصد است. آمارها نشان مى دهد 
مربوط به  اينترنت  نفوذ  ضريب  86 درصد 
موبايل،   4 و   3 فناورى نسل  به  دسترسى 
12 درصد مربوط به ADSL و 2 درصد مربوط 

به TD-LTE است.

 ضریب نفوذ ۷۸ درصدی اینترنت همراه

آمارها نشان مى دهد كه 64 ميليون و 137 هزار 
و 112 نفــر در كشــور از طريق ســيم كارت و 
گوشــى موبايل به اينترنت متصل مى شــوند و 
10ميليــون و 381 هزار و 483 نفر مشــترك 
اينترنت پهناى باند ثابت هستند. به بيان ديگر، 
ضريب نفوذ اينترنت پهناى باند سيار در كشور 

78.14 درصد و ضريب نفوذ اينترنت پهناى باند 
ثابت 12.65 درصد است. پيش از هر چيز بايد به 
اين موضوع توجه داشته باشيم كه تعداد افراد 
استفاده كننده از يك مودم تا يك سيم كارت، 
متفاوت است. در واقع به صورت ميانگين، 2 تا 
3 نفر با يك مودم كار مى كنند. ذكر اين نكته نيز 

ضرورى است؛ كه افرادى كه از شبكه اينترنت 
3G و 4G اســتفاده مى كنند، اســتفاده آن ها 
به صورت مقطعى است و در اغلب موارد آن ها به 

اينترنت ثابت متصل هستند. 
  5G4.5 وG  حركت به سمت نسل هاى اينترنت
نويد اين نكته را مى دهد كــه با فاصله گرفتن از 

اينترنت خانگى و طرح هــاى ADSL، كاربران 
ســرعتى چندين برابر آن را در فضاى اينترنت 
بى ســيم دريافت خواهند كــرد. البته ذكر اين 
نكته ضرورى اســت كه فناورى مخابراتى و بازه 
 TD-LTE فركانسى شركتى كه از آن اينترنت
را دريافت مى كنيد، بســيار حائز اهميت است. 
در كنار فضاى شبكه اى تحت پوشش براى مودم 
شما، فناورى هاى آن شركت روى سرعت دانلود 

و آپلود شما تأثير بسزايى خواهد گذاشت.

 در پیش است ADSL افول

ميــزان اســتفاده از اينترنت موبايــل در ايران 
نسبت به ســاير كشورها، بيشتر اســت. اين آمار 
نشان مى دهد كاربران داخلى ما بيشتر از كيفيت 
اينترنت، به آنلاين بودن خــود اهميت ويژه اى 
مى دهند. در مجموع آمار نشان مى دهد كه نسل 
اينترنت هاى خانگى ADSL رو به افول اســت 
و مردم استقبال بيشــترى از اينترنت تلفن هاى 
همراه دارند تا هميشه در دسترس باشند. استفاده 
حرفه اى از اينترنت، موضوعى اســت كه در عصر 
جديد مطرح مى شود و انتظار مى رود كه اين نوع از 

استفاده، اينترنت حرفه اى را طلب كند.

 گزارش 

ايرانى ها چه نوع اينترنتى را بيشتر مى پسندند؟
سازمان تنظيم مقررات آخرين آمارهاى حوزه فناورى اطلاعات كشور را منتشر كرد

پروژه ناتمام  «پتاد»
با وجود  گذشت ۸ماه از افتتاح پارک توسعه اقتصاد دیجیتال مشهد

این پروژه هنوز به سرانجام نرسیده است

شرایط فعلی پارک توسعه اقتصاد دیجیتال

 در ساختمان اداره پست خراسان

فعالیت شتاب دهنده «گرین تک» از معدود 

شرکت های حاضر در ساختمان پست بانک

وفایی نیا||  بر اساس آمارها مشهد دومين قطب استارت آپى كشور و به ويژه در زمينه كسب و كارهاى 

حوزه فين تك (فناورى هاى مالى و اقتصادى) در كشور پيشــرو است. به همين دليل 15بهمن سال 97 
«پارك فناورى توسعه اقتصاد ديجيتال» به عنوان اولين پارك اقتصاد ديجيتال كشور با حضور وزير 
ارتباطات در مشهد افتتاح شد. اين پارك فناورى كه به طور هم زمان در دو ساختمان اداره كل پست خراسان 
و پست بانك مشهد قرار دارد، بنا بود محلى براى استقرار استارت آپ هاى حوزه فين تك باشد و با ارائه 
خدمات مختلف به آن ها، زمينه را براى توسعه بيشتر اين حوزه از كسب وكار در مشهد مهيا كند. اما پس از 
گذشت حدود 8ماه از آغاز به كار اين مجموعه به نظر مى رسد هيچ پيشرفتى در آن صورت نگرفته است.

دراين پرونده مى توانيد از چندوچون اقدامات انجام گرفته و مشــكلات استارت آپ هاى مشهدى براى 
استفاده از امكانات اين پارك فناورى مطلع شويد.
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   وعده هایی که عملی نشده است

سال گذشته در مراســم افتتاح پارك توســعه اقتصاد ديجيتال، 
آذرى جهرمى از مقاومت هــاى مديران دربرابر اجــراى اين پروژه 
ســخن گفت و اعلام كرد كــه برخى مديران فضاهــاى مجموعه 
تحت مديريتشان را مثل اموال پدرى خود مى دانستند و حاضر به 
اختصاص دادن اين فضاها براى تأسيس پارك توسعه اقتصاد ديجيتال 
نبودند؛ اقدامى كه به گفته وزير ارتباطات در نهايت منجر به عزل دو 
مدير استانى زيرمجموعه وزارت ارتباطات هم شد. اما به نظر مى رسد 
باوجوداين باز هم رويه جديد، تفاوت چندانى با گذشته ندارد. گواه 
اين موضوع هم بدون استفاده ماندن فضاى 6000مترمربعى اختصاص 
داده شده به پارك توســعه اقتصاد ديجيتال در ساختمان اداره كل 
پست خراسان است. درواقع پس از گذشت حدود 8 ماه از افتتاح اين 
مجموعه، هنوز هيچ شتاب دهنده يا استارت آپى در آن مستقر نشده 
است و زمانى كه ما براى تهيه اين گزارش به محل اين مجموعه در 
طبقه چهارم ساختمان اداره كل پست خراسان مراجعه كرديم، هيچ 
اسم يا تابلوى راهنمايى درباره پارك توسعه اقتصاد ديجيتال در اين 
مجموعه مشاهده نكرديم و زمانى كه به محل اين پارك رفتيم، با درى 
قفل شده روبه رو شديم. وقتى براى پيگيرى شرايط اين پارك به سراغ 
مسئولان پست رفتيم، اعلام كردند كه اين مجموعه هيچ ارتباطى به 
آن ها ندارد و اداره پست تنها يك طبقه فضا به پارك توسعه اقتصاد 
ديجيتال اختصاص داده است و در مديريت آن هيچ نقشى ندارد. در 
ادامه براى اطلاع از وضعيت اين پارك به سراغ على دلگير، مديركل 
ارتباطات و فناورى اطلاعات خراسان رضوى، رفتيم. دلگير با اعلام 
اينكه اين مجموعه هنوز درحال آماده سازى است، گفت: درزمينه 
تأسيسات موردنياز اين مجموعه، قراردادهايى با پيمانكاران بسته ايم 
و هنوز آن فضا آماده بهره بردارى نيست. مديركل ارتباطات و فناورى 
اطلاعات خراســان رضوى درباره مديريت مجموعه پارك توسعه 
اقتصاد ديجيتال مشــهد هم توضيح داد: مديريت اين مجموعه در 
مشهد نيست و به طور مستقيم برعهده رئيس پارك فناورى اطلاعات 
و ارتباطات تهران اســت.باتوجه به شــرايط فعلى اين مجموعه و 
صحبت هاى مسئولان درباره آن، به نظر مى رسد مراسم افتتاحى 
كه بهمن سال گذشــته با حضور وزير ارتباطات در طبقه چهارم 
ساختمان اداره كل پست انجام شد، تنها حالت نمادين داشت و اين 
فضا پس از حدود 8 ماه حتى از امكانات زيرساختى اوليه نيز بى بهره 
است. شايد مهم ترين علت اين موضوع را بتوان در نبود مديريتى 
مشخص براى آن در مشهد دانســت؛ اينكه يك مدير از تهران با 
داشتن مســئوليت هاى مختلف بخواهد به وضعيت پارك توسعه 
اقتصاد ديجيتال مشهد هم رســيدگى كند، نتيجه اى جز شرايط 

فعلى نخواهد داشت؛ مجموعه اى ناتمام با درهاى قفل شده.

ساختمانی استیجاری به جای پارک فناوری

در مقايســه با ســاختمان اداره كل پســت، بخشــى از پارك 
توســعه اقتصاد ديجيتال كه در ســاختمان پســت بانك بولوار 
خيام واقع شــده، از شــرايط بهترى برخوردار اســت. در اينجا 
فضايى 3000 مـــتــــرى در 10 طبقه قــرار دارد كه حداقل 
در نگاه اول درِ آن بسته نيســت و در چند طبقه آن شركت ها و 

شتاب دهنده هايى حضور دارند.
شتاب دهنده گرين تك يكى از اين مجموعه هاست كه با افتتاح 

اين مجموعه در بهمن 97، در اين محل مستقر شده است.
به گفته احمدرضا منصورى، مدير شــتاب دهنده گرين تك، اين 
شتاب دهنده در 8 ماه گذشــته ميزبان استارت آپ هاى مختلف 
بوده اســت كه بعضى از آن ها حتى موفق بــه فروش خدمات و 

محصولات خود به كشورهاى اروپايى هم شده اند.
خصوصى بودن و نياز نداشتن مجموعه گرين تك به حمايت هاى 

دولتى را مى توان مهم ترين عامل موفقيت آن به حساب آورد.
در واقــع طبق تعاريف مى تــوان به جرئت گفت كه ســاختمان 
واقع شده در پســت بانك اصولا يك پارك فناورى نيست، بلكه 
تنها ساختمانى استيجارى شــمرده مى شود كه به شركت هاى 
مختلفى كه توان پرداخت اجاره آن را داشته باشند، اجاره داده 

مى شود.
اين مجموعه هيچ مديريت يا سازمان دهى معمول در پارك هاى 
فناورى را ندارد و بيشــتر شبيه ســاختمان هاى تجارى به نظر 
مى رسد كه شركت هاى مختلف در طبقات مختلف آن  را اجاره 
كرده و آنجا حضور دارند. عـــلاوه بـر ايـن در بهمن ماه 97 وزير 
ارتباطات هنگام افتتاح مجموعه پارك توسعه اقتصاد ديجيتال، 
وعده داده بود شركت هايى كه در اين مجموعه مستقر مى شوند، 
مى توانند از امتيازات ويــژه در زمينه معافيت هــاى مالياتى و 
بيمه اى كه مشــمول شــركت هاى حاضر در پارك هاى علم و 
فناورى مى شود، اســتفاده كنند. جالب اينجاست كه اين وعده 

هم هنوز عملى نشده است.
استقرار سرمايه گذاران خطرپذير و تزريق بودجه وزارت ارتباطات 
از طــريـق صندوق نوآورى و شكوفايى به استارت آپ هاى حاضر 
در اين مجموعه، از ديگر وعده هاى عملى نشــده اى است كه در 
زمان افتتاح پارك توسعه اقتصاد ديجيتال توسط وزير ارتباطات 

داده شده بود.
احتمالا تمــام اين مــوارد در كنار هم باعث شــده اســت كه 
استارت آپ هايى مانند پيام رســان «گپ» پس از مدتى حضور 
در ساختمان پســت بانك، قيد حضور در اين مجموعه را بزنند و 

تصميم به خارج شدن از آن بگيرند.

کپی های ناقص از پارک های علم و فناوری

در زمان افتتاح پارك توســعه اقتصاد ديجيتال، اولين سؤالى 
كه به ذهن مى رســيد اين بود كه با وجود پارك علم و فناورى 
خراسان كه زيرمجموعه وزارت علوم است، افتتاح يك پارك 
فناورى ديگر توســط وزارت ارتباطات به نوعى موازى كارى 

نيست؟
زمانى كه اين ســؤال از وزير جوان ارتباطات پرســيده شد، 
جهرمى در پاسخ به خبرنگار شــهرآرا گفت: «پارك هاى علم 
و فناورى در مرحله پيش شتاب دهى و شــتاب دهى ميزبان 
استارت آپ هاى نوپايى هستند كه تازه مى خواهند ايده خود 
را عملى كنند اما پارك توسعه اقتصاد ديجيتال به عنوان مكمل 
پارك هاى علم و فناورى از شــركت هايى كه از اين پارك ها 
خارج مى شــوند و ماهيانه 300 تا 500ميليون درآمد دارند، 

ميزبانى مى كند.»
اما نكته عجيب اينجاست كه بر اساس شنيده ها، يكى از شرايط 
حمايت از شركت هايى كه مى خواهند در پارك توسعه اقتصاد 
ديجيتال باشند، اين است كه تا الان ازسوى هيچ پارك علم و 
فناورى ديگرى حمايت نشده باشند. اين مسئله در واقع نقض 
صحبت هاى اوليه وزير ارتباطات درباره نقش مكمل مجموعه 
پارك توســعه اقتصاد ديجيتال در اكوسيســتم استارت آپى 

است.
در مجموع به نظر مى رسد كه نداشتن تجربه وزارت ارتباطات 
در راه اندازى پارك هاى فناورى باعث شده است اقدامات اين 
مجموعه در اين زمينه با چالش ها و ناهماهنگى هاى فراوانى 
روبه رو باشد. ماحصل اين موضوع را نيز مى توان در هدر رفت 
منابع و ظرفيت هاى موجود در فضاى پارك توســعه اقتصاد 
ديجيتال مشهد به روشنى مشــاهده كرد؛ فضايى با مساحت 
6 هزار مترمربع كه هزينه هاى زيادى براى آن شــده اســت، 
اما بدون هيچ اســتفاده اى در حال خاك خوردن اســت. اين 
در حالى است كه بسيارى از استارت آپ هاى شهرمان به شدت 
نيازمند داشتن فضاى كار اشتراكى و امكاناتى هستند كه در 

پارك هاى علم و فناورى به آن ها ارائه مى شود.
شــايد بهتر باشــد با توجه به تجربه حدود پانزده ساله وزارت 
علوم در زمينه داشــتن پارك هاى علم و فنــاورى و حمايت 
از شــركت هاى دانش بنيــان و اســتارت آپى، مجموعه هاى 
ديگرى مانند وزارت ارتباطات براى كمك به اســتارت آپ ها 
ســعى كنند با هم افزايى با پارك هاى علم و فناورى موجود، 
ظرفيت هاى خود را از اين راه، دراختيار اســتارت آپ ها قرار 

دهند.  

گروه خبر| رئيس و جمعى از اعضاى شوراى 
شهر مشهد با معاون جديد هماهنگى امور 
عمرانى استاندارى خراسان رضوى كه تا همين 
چند وقت پيش مديرعامل سازمان هميارى 
شهردارى هاى استان بود، ديدار كردند. در 
اين نشست، هر دو طرف بر لزوم ارتباط گيرى 
بيشتر دولت و مديريت كلان شهر مشهد تأكيد 
كردند و از عزم جدى خود براى رفع موانع و 
مشكلات شهر مشهد سخن گفتند. شايد يكى 
از مهم ترين رهاوردهاى اين جلسه، تأكيد 
احمد يزدان پناه، معاون هماهنگى امور عمرانى 
استاندارى، در به رسميت شناختن حقوق 
مكتسبه در اطراف حرم مطهر رضوى باشد 
كه مدت هاست مديريت شهرى بر آن تأكيد 

مى كند.
او در اين ديدار اظهار كرد: مشهد با 3تهديد 
جدى روبه رو است كه يكى از آن ها خشك سالى 
و كم آبى، ديگرى محور غرب مشهد است و در 
پايان نيز مى توان حوزه شهرسازى را اعلام كرد 
كه بحث هاى كميسيون ماده5، بازآفرينى و 

بافت هاى فرسوده در دل آن قرار گرفته است.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانى شوراى شهر 
مشهد، يزدان پناه با بيان اينكه از ابتداى 
تصديگرى خود چندين جلسه كميسيون 
ماده5 برگزار شده است و درصورت نياز آماده ايم 
جلساتى به شكل فوق العاده هم برگزار كنيم، 
گفت: يكى از دغدغه هاى مشهد، بافت پيرامونى 
حرم مطهر رضوى است كه به تازگى مذاكرات 
خوبى داشته ايم و بخش عمده اى از مسائل 
برطرف شده و بر همين اساس بسيارى از حقوق 

مكتسبه به رسميت شناخته مى شود.
وى درباره طرح هاى تفصيلى و جامع نيز 
اظهار كرد: با مشاور جلسه اى برگزار كرديم 
و همكارى هاى خوبى نيز شده كه به زودى 

گره گشايى خواهد شد.
معاون استاندار با بيان اينكه در حوزه درآمدى 
وضعيت خوبى نداريم و سال گذشته فقط 
15درصد از اعتبارات محقق شده است، 
گفت: درآمدهاى شهردارى از محل تخلفات و 
آلايندگى بايد محقق شود؛ چراكه حق شهر و 

شهروندان است.
وى همچنين اين معاونت را پيگير جدى موضوع 
كمربند جنوبى و شمالى دانست و اظهاركرد: 
از شركت آب  منطقه اى خواسته ايم در قالب 
توافق نامه اى زمين ها را در اختيار شهردارى 

قرار دهد تا اقدامات لازم انجام شود.

 مدیریت شهری، پای کار توسعه شهر

رئيس شوراى شهر مشهد نيز در اين نشست 
انسجام و هماهنگى مديريت شهرى و عوامل 
مداخله كننده در آن را از نكات درخور توجه در 
اين دوره دانست و اظهاركرد: بخش زيادى از 
مسائل محورى استان به شهر مشهد برمى گردد 
و مسائل اساسى توسعه استان حول محور اين 

شهر است.
محمدرضا حيدرى افزود: برخى از معضلات و 
مشكلات در اين شهر ريشه تاريخى دارند و نوع 
عقب ماندگى ها در حوزه برنامه ريزى هاى شهرى 
و پيش بينى ها، آثار سوئى را بر شهر مترتب 

كرده كه در حاشيه شهر شاهد آن هستيم.
وى با بيان اينكه بازآفرينى شهرى و مسائل 
بافت فرسوده و سكونتگاه هاى غيررسمى 
مهم ترين مسئله اين روزهاست، اظهاركرد: 
استاندارى خراسان رضوى با جديت همراهى 
و پيگيرى مستمرى داشته است و با عزم 
مديريت شهرى، سازمان بازآفرينى فضاهاى 
شهرى شهردارى مشهد نيز شكل گرفت، ولى 
در برخى از بخش ها نياز به حمايت جدى و 

مستمر دارد.
وى افزود: با تكيه بر دريافتى شهردارى از محل 
عوارض، نمى توان به بحث هاى زيرساختى 
ورود كرد و اين منابع فقط كفاف اداره شهر را 
مى دهد؛ توسعه امكانات زيرساختى شهر فقط 
با بهره گيرى از ظرفيت هاى دولتى ميسر است.

رئيس شوراى شهر مشهد اشاره اى  هم به لزوم 
توجه ويژه به طرح نوسازى و بهسازى بافت 
پيرامونى حرم مطهر رضوى كرد و افزود: نبود 
طرح هاى تفصيلى در مشهد اتفاقات ناگوارى 

را رقم زده و شرايط خوبى نداريم.

 نبود طرح های شهری زیبنده مشهد نیست

نايب رئيس شوراى شهر مشهد نيز در اين جلسه 
با اشاره به اختيارات گسترده معاونت عمرانى 
استاندارى گفت: مشهد دومين كلان شهر ايران 
است و ساليانه حدود 30ميليون زائر به اين شهر 
سفر مى كنند. اين زائران و گردشگران بهترين 

خدمات را مى خواهند، ولى بيشتر از اينكه 
درآمدى به ارمغان آورند، به شهردارى هزينه 

تحميل مى كنند.
حميدرضا موحدى زاده اظهاركرد: پروژه هاى 
بسيارى در كميسيون ماده5 بلاتكليف هستند 
و به همين منظور بايد سازوكارى تعريف شود 
تا اين كميسيون نقش پيش برنده داشته باشد، 

نه بازدارنده.
وى با بيان اينكه زيبنده مشهد نيست كه با 
بيش از 3ميليون شهروند، بدون طرح تفصيلى 
اداره شود، اضافه كرد: شهردارى ها، بهترين 
پيمانكار براى دولت ها به حساب مى آيند و 
مديريت شهرى نيز در زمينه هاى مختلف 

آمادگى همكارى با دولت را دارد.

 تحقق مطالبات چندهزار میلیاردی

رئيس كميسيون برنامه، بودجه، فناورى 
اطلاعات و منابع انسانى شوراى شهر نيز در 
اين جلسه با بيان اينكه بخشى از درآمدهاى 
پايدار شهردارى از كانال حوزه معاونت عمرانى 
استاندارى است، اظهاركرد: در سال97 به 
سمت وصول مطالبات شهردارى از دستگاه ها 
نهادهاى دولتى رفتيم و موفق شديم  و 
4400ميليارد تومان از مطالبات شهر را وصول 

كنيم.
بتول گندمى با بيان اينكه ميزان تحقق درآمد 
شهردارى از بسيارى از كدهاى درآمدى بسيار 
پايين است، گفت: برخى از نمايندگان بخش 
خصوصى و سازندگان معتقدند كه شهردارى 

صرفا به صنعت ساختمان فشار مى آورد.
وى اضافه كرد: در بودجه سال98 به شهردارى 
تكليف كرديم كه شناسنامه كدهاى درآمدى 
را تنظيم كند و سهم شهردارى نيز از كدهايى 
كه درصد تحقق پايينى داشته اند، همچون 
جرائم رانندگى، آلايندگى ها و سهم سوخت 

و... شناسايى شود.
گندمى افزود: از طريق اين كدهاى درآمدى 
مى توان چندهزار ميليارد تومان اخذ كرد، البته 
مشروط بر اينكه دولت هم پاى كار بيايد و در 
حوزه استان نيز نماينده دولت، مطالبات بحق 

شهردارى را پيگيرى كند.
رئيس كميسيون شهرسازى و معمارى شوراى 
شهر نيز در اين نشست گفت: طرح هاى توسعه 
شهرى در مشهد سابقه بلندى دارد كه متأسفانه 
دچار اطاله زمانى شده و طرح جامعى كه قرار 
بوده سال86 ملاك عمل قرار گيرد، سال95 

ابلاغ شده است.
محمدهادى مهدى نيا افزود: نگاه ما اين است 
كه طرح تفصيلى مى تواند مديريت شهرى را 
منظم كرده و مشكلات شهر را حل و فصل 
كند، نه اينكه زينت المجالس باشد و به تخلف 

كمك كند.
وى اشاره اى هم به كميسيون ماده5 
داشت و گفت: اين كميسيون محلى است 
انعطاف پذيرى را به طرح تفصيلى  كه 
تزريق مى كند؛ در كنار بحث هاى موردى 
خيلى از كارهاى ديگر را مى توان به شكل 
عمومى بررسى كرد؛ چراكه چنين نگاهى 
مشكلات صدها پرونده را حل و فصل 

مى كند.
مهدى نيا در ادامه تأكيد كرد: اعتماد به بدنه 
شهردارى ها بايد شكل گيرد و نگاه هاى منفى 
به شهردارى ها برچيده شود. كميسيون 
ماده5 مى تواند باب جديدى در حوزه 
مديريت شهرى و براى رتق و فتق مشكلات 

ايجاد كند.
وى كه از جديت مديريت شهرى و شوراى شهر 
در حوزه بازآفرينى شهرى سخن مى گفت، 
اشاره اى هم به اراضى آبشار داشت و ابراز 
اميدوارى كرد: در اين زمينه ارتش هم پاى كار 
بيايد و در اين دوره بتوانيم پاركى 70هكتارى 

را در مركز شهر به مردم هديه بدهيم.
اختلافات بين شهرستان طرقبه -شانديز و 
مشهد، كمربند جنوبى و نگاه تعادل بخشى 
مديريت  توسعه  و  محيط زيست  به 
كه  بود  موضوعاتى  ديگر  حمل ونقل، 
مهدى نيا در اين جلسه به آن اشاره كرد و از 

استاندارى خواستار پيگيرى موضوع شد.
هيئت رئيسه  عضو  شهريارى،  عليرضا 
شوراى شهر نيز در اين جلسه با بيان اينكه 
عمر مديريت ها بسيار كوتاه است و در اين 
زمان اندك نبايد انجام هيچ كارى را به 
تعويق انداخت، گفت: بسيارى از پروژه هاى 
عمرانى شهر مشهد در كميسيون ماده5 
تكليف  تعيين  بايد  كه  هستند  درگير 

شوند.


